
 
 

Information innan NPF diagnos ! 
 
I dag är det vanligt att ungdomar får en diagnos inom NPF. Diagnossättningen har 
också gått ner i åldrarna. Västerbotten har legat högt i ett rikssnitt när det gäller NPF 
diagnoser. Under hösten -21 var det många som trädde fram i media och berättade 
om de problem de fått genom att de som barn, ungdom fått en diagnos inom detta 
område. De flesta av dessa vill nu bli utredda igen och få bort sin diagnos för att ge 
sig själva större möjligheter och större valfrihet i val av yrkesinriktning.  
I dag finns det flera yrkesgrupper, roller där en diagnos inom NPF-området är direkt 
hämmande för individen och kan innebära att man inte kan få det jobb som man 
önskar. Sammanfattningsvis är väntetiderna långa för att få en NPF- utredning.  
 
Med anledning av detta ställer jag följande frågor till hälso-och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson (S): 
 

- Hur jobbar första linjen respektive BuP med information kring vad en diagnos 
inom NPF området innebär för ungdomen, barnet? 
 

- Är det en huvudregel att informera om vad diagnosen kan få för konsekvenser 
när diagnosen sätts? 

 
- Hur stöttar Region Västerbotten i dag de ungdomar, unga vuxna som vill bli 

friskrivna från sin diagnos? 
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